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Относно: Състояние на кризисни центрове за закрила на хора, пострадали от 
насилие и политика на община Велико Търново в тази посока:

Уважаеми господин Панов,

На основание чл. 81, ал. 1 и ал. 2 от Правилника за организацията и дейността 
на Великотърновския общински съвет, моля да ми отговорите устно и писмено 
на следващата сесия на следното питане, което да бъде включено в Дневния ред 
на заседанието:

Уважаеми господин Панов,

При мен постъпи сигнал от граждани, че центровете за защита на хора, 
пострадали от насилие са недостатъчни и така не може да се обезпечи 
необходимата нужда от закрила.

Обръщам Ви внимание на сериозността на темата, както и на нарастващата 
негативна статистика за лица, пострадали от домашно насилие.

Както вече имах възможност да отбележа на последното ни заседание, от 
пресслужбата на Европейския парламент беше съобщено, че заради пандемията 
и социалната изолация, случаите на домашно насилие, особено над деца и жени, 
са се увеличили с една трета след въвеждане на извънредното положение. 
Фактът е особено тревожен, на фона на и без това нарастващата с всяка година 
национална статистика.

През 2019 г. постъпилите обаждания за домашно насилие на тел.112 са общо 34 
949. Това означава, че средно на ден на спешния телефон са се обаждали по 95 
души, преживели, или станали свидетели на домашно насилие. За сравнение 
обажданията на спешния телефон през 2018 г. са 85 дневно (общо 31 166 за 
годината), а през 2017 г. - 80 (общо 29 127).



С оглед на гореизложеното, както и с оглед политиката на ДСБ -  ЖЕНИ за 
закрила и помощ на различните социално уязвими групи, се обръщам към Вас с 
молба да дадете необходимите разяснения, като отговорите на следните 
въпроси:

1. По информация от медиите, бъдещият кризисен център „Търновград“, 
който трябва да заработи на първи юни, ще е с капацитет 30 човека — 
жертви на домашно насилие и трафик. На какъв етап е този проект има ли 
опасност той да се забави във времето, заради здравната ситуация и 
икономическата криза?

2. Колко други кризисни центрове за закрила на хора, станали жертва на 
насилие, има на територията на общината?

3. На каква база се определя необходимият брой центрове за настаняване в 
съответната община?

4. Има ли официална статистика колко лица на територията на община 
Велико Търново са потърсили помощ на денонощния телефон за жертви 
на домашно насилие?

5. Какви средства са предвидени в бюджета на община Велико Търново за 
поддържането на кризисни центрове, както и за превенцията и борбата 
срещу насилието?

6. Има ли регистър колко от потърсилите помощ, са настанени в центрове?

7. Има ли ясна методология за търсене и оказване на помощ?

8. Какви са мерките, предприети от община Велико Търново за превенция и 
борба с домашното насилие?

9. Има ли програми за работа с извършителите на домашно насилие, за да се 
предотвратят бъдещи прояви?

10. Смятате ли, че община Велико Търново разполага с достатъчен ресурс и с 
необходимите инструменти, за да се справи с проблема с домашното 
насилие?

11. Има ли данни по отношение на колко от регистрираните случаи е 
предприета съдебна защита, в каква форма е търсена тя и как са 
завършили съдебните производства?



12. Осигурена ли е възможност за юридическа помощ на лицата, пострадали 
от домашно насилие?

15.05.2020 г. 
Велико Търново

С уважение:
Елена Чамуркова


